



Bestyrelsesmøde Dansk Stabyhoun Klub

Dagsorden

Mødedato: 06-11-2025

Deltagere: Louise Buur, Mie Herand, Louise Nors Jensen, Dorthé Selling Jespersen, Christina Nielsen

Referent: Dorthé

Emner på dagsorden

1. Siden sidst

- a. Mie er kommet rigtig godt i gang i avlsudvalget, hun gør det godt og er en stor ressource.
- b. Gåtur i Hareskoven er godt besøgt, det er dejligt at der er mange der bakker op. På november turen var 10 fremmødte Stabyer. Kan det være klubben der står som arrangør? Det er en oplagt mulighed for at netværke og udveksle erfaringer på racen.

2. Kort status på de forskellige udvalg

a. Avlsudvalget

- I. Mie er kommet rigtig godt i gang, alle er ved at være godt med igen. Det er vigtigt at oplæring foregår på en ordentlig måde, den kan ikke hastes igennem.
- II. Der er kommet mange anmodninger. Mange anmodninger trækker ud fordi hanhundeejer eller tæveejere ikke svarer på henvendelser fra avlsudvalget. Der er udfordringer med at efterleve de nye DKK-regler om at hvis hunden er testet så ved de det, ikke eller ønsker ikke at aflevere resultatet. Der er udfordringer med at man ikke må parre HDC med andet end HDA.
- III. Mange søger hjælp, og mange søger hanhund i udlandet – det tager ekstra tid.
- IV. Også etablerede opdrættere sender anmodninger ind, som ikke kan gå igennem fordi grundarbejdet ikke er gjort – så spørges der tilbage, og der kan gå en del tid med frem og tilbage.
- V. Vi er udfordret på at vi ser resultater på tæver der er testet fri, men som så får afkom der er bærer, så må hanhunden minimum være bærer.
- VI. Udvalget arbejder på at få sat kendt status på alle hunde, vi er nødt til at efterleve DKKs regler. Vi kan ikke som klub være vidende om at der ikke afgives oplysninger og dermed avles imod DKKs etiske regler.



- VII. Vi kan kun tale til folks fornuft, vi har ingen mulighed for at sanktionere, hvis man er viden om at ens hund er testet, men undlader at oplyse det.
- VIII. Et medlem har tilbudt sin hjælp til undersøgelse af hanhunde til parringsanmodninger, men ønsker ikke at indgå i udvalg. Hvad er holdningen?

Det kræver deltagelse i avlsudvalget, dels fordi der er personfølsomme oplysninger, men også fordi man er nødt til at ville deltage i udvalgsarbejdet for at kunne følge arbejdsgange, og hvad der rører sig og diskuteres i udvalget blandt andet vedrørende etik og sygdomme. Dejligt at der bliver budt ind, men en enig bestyrelse takker nej med tak for tilbuddet.

b. International Udvalg

- I. Der er lidt stille, da der er flere der er holdt både i Holland, USA og andre steder.
- II. Inden for to år skal alle hunde have AD resultater i NVSW. Der er en overgangsfase.
- III. Der er kommet en del henvendelser fra udlandet på danske hanhunde, det er positivt at der er interesse for vores hunde.
- IV. Det kan godt være lidt kompliceret i forhold til at de enkelte lande har forskellige regler, så en udenlandsk tæve skal også overholde vores regler, selvom reglen ikke findes i oprindelseslandet.

c. Udstillingsudvalget

- I. Der sker ikke meget lige nu, der har været størst fokus på avlsudvalget.
- II. Der er ikke udstillinger planlagt lige nu. Det må vi vente på til 2026.
- III. Kooiker har udstillingen med hollandske racer.

d. Aktivitetsudvalget

- I. Der er gennemført schweissprøve. Det har været et godt arrangement, positive tilbagemeldinger, ros til Tina og Kira fra dommere og deltagere. Der er efterfølgende også spurgt ind til om der kom flere. Arion var sponsor, det var supergodt – der var godt med præmier og godbids poser. Der arbejdes på at lave et arrangement igen næste år.
- II. Kan vi tage med at der er mulighed for medlemmer at søge klubben om at blive uddannet til f.eks. mentalbeskriver figurant, ringpersonale, stifinder eller andet.
- III. Webinar om lyd var rigtig godt og spændende. Der var 30 tilmeldte, vi kan undre os over at der ikke er flere tilmeldte da det er gratis, og der jo efterspørges hjælp til sensitive hunde på blandt andet



Facebook. Man kan jo også melde sig til, og se webinarret via link efterfølgende, hvis man ikke lige havde tid den dag.

e. Kommunikationsudvalget

- I. Det går sin stille gang, der er i perioder mere at lave end andre. Der kan være meget, hvis mange ting skal slås op på hjemmeside og de sociale medier på samme tid.
- II. Det kan være lidt frustrerende at kommunikationsmailen bliver brugt til spørgsmål der burde besvares i andre udvalg. Ligesådan at ønsker til ændringer f.eks. på hjemmesiden eller ønsker til opslag bliver sendt på Messenger. Alt skal gå i de respektive mails, Privat Messengerbesked er kun til absolut hastebrug.

f. Ikke nået yderligere

3. Hængepartier

- a. Kasserer Camp Hverringe – er alt inde?
 - I. Ja, alt er indkommet
- b. Kasserer Fredericia, 24. maj – betaling fra Kooiker? **udsat**
- c. OBS bladet må max fylde 10 MB ellers bliver alle googlemails afvist, og vores mail bliver blokeret, og der skal laves ny kode (igen) **udsat**
- d.

4. Deadline DASK

- a. Materiale skal være inde den?
 - I. 20. December 2025

5. Aktivitet

- a. Medlem tilbyder at arrangere og afholde Rallyprøver på Fyn.
 - I. Medlemmet tilbyder at stå for det hele, men ønsker at det er i klubbens navn.
 - II. Der aftales at gå tilbage til medlemmet, for at undersøge nærmere, også omkring økonomi. Bestyrelsen er positiv stemt, vil gerne bakke op, også for at tilgodese medlemmer der måske ikke deltager i udstillinger eller jagt.

6. Kommunikation

- a. Facebookgruppen Avls-forum, diskussion om avlsudvalget. Den generelle manglende opbakning igen....
 - I. Vi kommer til at opleve flere der udfordrer os, fordi der kommer flere Stabyejere. Vi skal finde en løsning. Det er ikke muligt at offentliggøre en startdato på hvornår parringsanmodninger er modtaget, for hvis ikke alt det mellemliggende arbejde er oplyst kan en slutdato 4 måneder senere virke voldsomt. Vi kan ikke offentliggøre på de enkelte hunde, hvad der sker fra vi modtager en



parringsanmodning til der kommer svar. Det er en ag imellem de to avlspartnere og klubben, ikke andre.

- II. Vi har brug for at der kommer nogle konstruktive løsningsforslag sammen med kritikken.
 - III. Vi har skullet lande i de nye regler, både hvordan vi administrerer dem, så vi ikke bliver sanktioneret af DKK, men også for at sikre at vi avler sunde hvalpe ved grundighed og kvalitet.
 - IV. Skal vi dokumentere f.eks. i bladet om hvad der er kommet ind af parringsanmodninger i kvartalet?
- b. **udsat** Louise Buur: Forslag til hjemmesiden under Avlsinfo under "Valg af hanhund": kunne vi overveje at fortælle lidt mere omkring sygdomme i forhold til avl. Vi skriver fint om overvejelser af han, og det er også fint, men lige så vel som HD-kombinationsregler kunne vi overveje info omkring PDA, Ellipsi, SRMA, vWD1 etc. Beskrive mulighed for ZooEasy database. Ikke at forlange et medlem skal være "nørd" men kunne de selv lave mere forarbejde, når de indsender parringsanmodning end blot at ønske en "brun han fra Nørrebro"? Kan vi opdrage de "uerfarne" opdrættere mere, som nok ikke ved noget som helst om, hvad det kræver af arbejde?
- c. Kunne der at der var en form for tjekliste af punkter, inden man kunne ansøge? **udsat**
- d. Besvarelse af mails – vi havde på mødet 7/8 om brug af kommunikationskanaler. **Se under kommunikationsudvalget**
- e. Vedr. Parringsanmodninger: Vi kan overveje at lave en digital formular, der "tvinger" opdrætteren til at udfylde alt nødvendigt, ellers kan man ikke få lov at afslutte og sende? - **udsat**

7. Evt.

- a. DKKs' lokale i Ringsted er ikke ledigt i januar til vores arbejdsdag. De har kun lokale ledigt i Solrød. Skal vi booke det? - **udsat**
- b. Status på sponsor: Arion **-udsat**
- c. vWd1 markering på hanhunde når vi har deres DNA test **Se under punkt 2**